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PROTOKÓŁ Nr 47/23 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi 

z 21 czerwca 2023 roku 

Posiedzenie Komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego 

Trzcianki w godz. 12.00 do 13.45. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Członkowie Komisji zgodnie z załączoną listą obecności; 

2. Pan Krzysztof W. Jaworski – Burmistrz Trzcianki; 

3. Pani Patrycja Zborowska – główny księgowy Biblioteki Publicznej  

i Centrum Kultury im. K. Iłłakowiczówny w Trzciance; 

4. Pan Leszek Malicki – Zastępca Dyrektora Biblioteki Publicznej  

i Centrum Kultury im. K. Iłłakowiczówny w Trzciance; 

5. Pani Monika Bartol – Starszy Specjalista SL Nadleśnictwo 

Trzcianka; 

6. Pani Aleksandra Ziółkowska – Zastępca Nadleśniczego 

Nadleśnictwo Trzcianka. 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia 

Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący komisji pan 

Wincenty Kilian, witając pana Burmistrza, zaproszonych gości, członków 

komisji oraz protokolanta.   

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian przedstawił porządek 

posiedzenia. Zapytał, czy ktoś zgłasza uwagi do porządku. Nikt nie 

zgłosił uwag do porządku. 

Posiedzenie przebiegało zgodnie z porządkiem, jak poniżej: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia.   

3. Zatwierdzenie protokołu Nr 46/23 z dnia 22 maja 2023 r. 

4. Stan przygotowań do dożynek gminnych. 
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5. Raport o stanie gminy. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy Trzcianka na 2022 rok. 

6. Ustalenie planu pracy komisji na II półrocze 2023 rok.  

7. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

8. Sprawy wniesione do Komisji. 

9. Wnioski Komisji i ich realizacja. 

10. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 3) Zatwierdzenie protokołu Nr 46/23 z dnia 22 maja 2023 r. 

 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poinformował, że do 

protokołu nie wpłynęły uwagi. Natomiast złożył zdanie odrębne do 

protokołu Nr 46/23, o treści: „Niniejszym oświadczam, iż Rada 

Powiatowa Wielkopolskiej Izby Rolniczej powiatu czarnkowsko-

trzcianeckiego nie podjęła stanowiska ws. instalacji fotowoltaicznych 

dużych mocy, wyrażając sprzeciw za ich budową na terenie gminy 

Trzcianka.” – Oryginał stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu.  Następnie 

poddał protokół Nr 46/23 pod głosowanie. Protokół został przyjęty 

jednogłośnie w głosowaniu: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się - 

0.  

 

Ad 4) Stan przygotowań do dożynek gminnych.  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poprosił o zabranie głosu 

przedstawicieli Biblioteki Publicznej i Centrum Kultury.  

Pan Leszek Malicki powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu, 

kolejno poinformował, że dwa spotkania organizacyjne w Nowej Wsi już 

się odbyły, kolejne planowane jest na dzień 29.06.2023 r., o godz.16:00. 

Jest już gotowy ramowy plan dożynek, jak mniej więcej cała impreza 

miałaby się odbywać. Na ten moment nasze potrzeby to zabezpieczenie 
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dodatkowych środków w wysokości 20.000,00 zł na organizację tej 

imprezy, a spowodowane jest to zabezpieczeniem poczęstunku dla VIP-

ów, opłatą ZAIKS-u, opłatą za paliwo przy obsłudze agregatu. Muzycy 

muszą także zostać zabezpieczeni i jest to koszt 1.200,00 zł, nieznana 

jest jeszcze kwota za elektrykę, obsługę. 

Radna Jadwiga Durejko chciała dowiedzieć się jaką dotychczas kwotą 

Biblioteka dysponowała. 

Pani Patrycja Zborowska poinformowała, że na ten rok zabezpieczone 

było 40.000,00 zł, dodatkowo na 20.000,00 zł pozyskano sponsorów. W 

tej chwili brakuje 20.000,00 zł na zabezpieczenie całej tej imprezy. 

Koszty i tak są niższe niż w poprzednim roku.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zawnioskowała o przyznanie 

dodatkowych środków finansowych w wysokości 20.000,00 zł na 

organizację dożynek gminnych.  

Wniosek przyjęty w głosowaniu: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących 

się – 1. 

Ad 5) Raport o stanie gminy. Rozpatrzenie sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy Trzcianka na 2022 rok. 

Członkowie komisji zapoznali się z raportem oraz sprawozdaniem. 

Prezentacja zostanie przedstawiona przez Burmistrza na sesji Rady 

Miejskiej. 

Ad 6) Ustalenie planu pracy komisji na II półrocze 2023 rok. 

 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian zaproponował tematykę 

posiedzeń w drugim półroczu. Członkowie komisji przychylili się do 

propozycji przewodniczącego. Po dyskusji przyjęto następujący plan 

pracy komisji na II półrocze: 

Lipiec 

Przerwa w pracach komisji. 
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Sierpień 

1. Odnawialne źródła energii w gminie Trzcianka – korzyści i 

zagrożenia. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

3. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

4. Wnioski komisji i ich realizacja. 

 

Wrzesień 

1. Podsumowanie dożynek gminnych. 

2. Wnioski komisji do projektu budżetu na 2024 rok. 

3. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

4. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

5. Wnioski komisji i ich realizacja. 

Październik 

1. Stan i potrzeby gminnych lasów. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

3. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

4. Wnioski komisji i ich realizacja. 

Listopad 

1. Prace nad projektem budżetu gminy Trzcianka na 2024 rok. 

2. Spotkanie z przedstawicielem Rejonowego Związku Spółek 

Wodnych w Trzciance. 

3. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

4. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

5. Wnioski komisji i ich realizacja. 

Grudzień 

1. Prace nad projektem budżetu gminy Trzcianka na 2024 rok. 

2. Opracowanie planu pracy komisji na I półrocze 2024 roku. 
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3. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

4. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

5. Wnioski komisji i ich realizacja. 

Plan pracy komisji został zatwierdzony w głosowaniu: za – 7, przeciw – 

0, wstrzymujących się – 0.  

Ad 7) Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 
 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian udzielił głosu 

przedstawicielowi Nadleśnictwa Trzcianka, z prośbą o zreferowanie 

projektu uchwały dot. zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Trzcianka o 

uznanie za ochronne lasów położonych w granicach administracyjnych 

gminy Trzcianka. 

Pani Aleksandra Ziółkowska po przywitaniu się ze wszystkimi 

obecnymi na posiedzeniu, wyjaśniła, że jej obecność na posiedzeniu 

związana jest z projektem uchwały, który dotyczy uznania lasów za 

ochronne. Nadleśnictwo raz na 10 lat przystępuje do sporządzenia planu 

urządzenia lasu, na ten moment jesteśmy w 10 ostatnim roku. Jednym z 

istotnych elementów jest ustanowienie lasów ochronnych. Zgodnie z art. 

15 ustawy o lasach oraz na podstawie ustawy o samorządzie gminnym 

w kompetencjach rady gminy leży zaopiniowanie wniosku o uznanie 

lasów za ochronne, które nadleśnictwo proponuje. Zostały wysłane do 

Rady wykazy lasów, które są proponowane i jest to obszar 4570,83 ha. 

Zgodnie z literą prawa rada gminy w terminie 2 miesiące od dnia 

otrzymania wystąpienia opiniuje wniosek. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian zapytał o skutki dla gminy. 

Pani Aleksandra Ziółkowska odpowiedziała, że dla samej gminy 

zaopiniowanie pozytywnie tego wniosku nie wnosi nic, ponieważ podatki 

w 100% są płatne, również dla lasów ochronnych. Mapa przedstawiająca 

zakres lasów ochronnych to praktycznie teren całego nadleśnictwa, są to 
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lasy bogate gatunkowo, wokół miast oraz lasy stanowiące ostoję 

rodzimej przyrody.  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian zapytał, czy jest jakaś 

różnica w lasach, które miały stać się lasami ochronnymi a tymi 

pozostałymi? 

Pani Aleksandra Ziółkowska odpowiedziała, że nic tych lasów nie 

różni. Ten wniosek do zaopiniowania dotyczy tylko i wyłącznie lasów 

nadleśnictwa, nie ma żadnych prywatnych lasów w tym wniosku.  

Radna Janina Kamińska zapytała co konkretnie oznacza termin „lasy 

ochronne”. 

Pani Aleksandra Ziółkowska wyjaśniła, że w ramach projektu planu 

urządzenia lasu wskazuje się konkretne fragmenty drzewostanu, które 

uznajemy za cenne lub istotne pod określonym kątem prowadzenia 

gospodarki leśnej, tak aby nie doprowadzić do erozji gleby, na 

wodochronnych chronimy stosunki wodne, w ostojach miejsc roślin, 

zwierząt i grzybów, dbamy o to, aby nie zaburzyć bytowania organizmów. 

De facto dotyczy to ograniczeń dla nas, jedynie co może mieć wpływ na 

lokalną działalność to zakaz wstępu do określonych miejsc. Według 

ustawy o lasach jest stały zakaz wstępu na obszary zagrożone erozją, w 

miejscach rzek, potoków, ostoi zwierząt i powierzchnie doświadczalne.  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian dopytał o gospodarkę leśną 

na tych obszarach ochronnych. 

Pani Aleksandra Ziółkowska odpowiedziała, że lasy ochronne nie mają 

wpływu na gospodarkę leśną, gospodarka ma przebiegać tak, aby nie 

zaburzyć tego, co staramy się tam ochronić na tych terenach. Na pytanie 

przewodniczącego komisji poinformowała, że na terenach gminy 

Trzcianka jest kilkanaście sztuk wilków, jest to praktycznie cały obszar 

nadleśnictwa.  

Radna Jadwiga Durejko dopytała o zmasowaną wycinkę drzew. Czy to 
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prawda, że nasze polskie drzewa są transportowane do Chin? 

Pani Aleksandra Ziółkowska odpowiedziała, że ona może jedynie 

wypowiadać się o nadleśnictwie Trzcianka. 100% na ten moment umów 

zawartych są zawarte z firmami polskimi. Nie posiadała informacji, co 

dalej z surowcem robią firmy, zapewne jakiś ruch w portach jest. W 

trzcianeckich lasach można zauważyć wiele zrębów, natomiast nie są to 

zręby po to, aby sprzedać, ale te drzewa po prostu wchodzą w taki wiek, 

który kwalifikuje je to wycinki, niezwłocznie jest to odnawiane, do 5 lat.  

Radny Józef Łastowski był zaniepokojony takim wystąpieniem pani z 

Nadleśnictwa. Z kim się nie rozmawia w Nadleśnictwie, to zawsze jest 

taki sam tok rozumowania, czyli, że nie wycina się lasów, że wszystko 

jest zgodnie z planem, a rzeczywistość ludzi jest kompletnie inna. Ludzie 

mają takie opinie, że te lasy są wycinane, że drewno transportowane jest 

za granicę. Dodatkowo wprowadzane jest ochrona lasów, żeby ludzie nie 

wchodzili do lasów, chyba po to, ażeby nikt nie widział co nadleśnictwo w 

tych lasach robi. No niestety takie jest zdanie społeczeństwa.  

Pani Aleksandra Ziółkowska rozumiała, że takie odczucia 

społeczeństwa mogą być, zdawała sobie z tego sprawę. Stale 

analizowana jest otaczająca nas rzeczywistość. Obliczanie zasobów 

leśnych mówią, że ilość drewna stale rośnie, uzyskujemy nie więcej niż 

60-70% rocznego przyrostu. Stwierdziła, że stan lasów nie jest 

zagrożony, będą nadal istniały, trwały, natomiast będzie zmieniała się ich 

struktura wiekowa.  Wyjaśniła, że wycinane są cienkie drzewa, we 

wcześniejszych zabiegach, ma to na celu, aby te drzewa, które zostają 

na powierzchni miały lepszą szansę osłonięcia przyrostu na pniu. Chodzi 

o to, aby zasoby leśne przyrastały szybciej i lepiej, bo sadzimy 8 tysięcy 

sztuk na hektar, a docelowa ilość drzew na hektar to 400 sztuk. Przez te 

90 lat wycinamy sztuki faktycznie w ciągu każdego wieku od cienkich po 

grubsze.  
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Radny Zygmunt Czarny dodał, że zauważył w ostatnim czasie bardzo 

dużą ilość samochodów transportujących drzewo. Dodał, że widział 

system wycinania drzew, że drzewa w lesie wycina się w środku, a na 

obrzeżach pozostawia się, tak aby było wrażenie, że te lasy są pełne 

drzew. Był pełny obaw o sprzedaż polskich lasów. 

Pani Aleksandra Ziółkowska wyjaśniła, że jej odpowiedź byłaby w 

podobnym tonie, jak dla poprzedniego radnego. Jest ponad 400 

nadleśnictw w Polsce. Według ustawy o lasach pełnimy wiele funkcji, 

jeśli chodzi o lasy, poczynając od funkcji ochronnych, po funkcje 

gospodarcze, które związane są z wycinką. Należy dbać o to, aby lasy 

były trwałe i wielofunkcyjne, tak aby mogły pełnić funkcję ochronną, 

turystyczną i aby przynosiły dochód ze sprzedaży surowca. Wyjaśniła 

system zamawiania surowca. Rocznie Nadleśnictwo Trzcianka 

pozyskuje i sprzedaje 120 tysięcy metrów sześciennych drewna. 

Jesteśmy największym nadleśnictwem w dyrekcji, więc i ta ilość drzewa 

jest znaczna. Około 60 tysięcy metrów sześciennych drewna jest 

oferowana na sprzedaży na portalu leśno-drzewnym, bądź e-drewno, 

gdzie następuje licytacja począwszy od ceny wywoławczej. Kwestia 

dostępu do surowca jest trudna, ogranicza oczywiście cena. Dla stałych 

klientów są jakieś małe profity, jeśli chodź o przydział surowca, natomiast 

nie jest to tak, że określony surowiec jest proponowany tylko określonym 

przedsiębiorcom.  

Radny Józef Łastowski zapytał o to czy lasy są wycinane przez cały 

rok? Prosił o wytłumaczenie takiej sytuacji, kiedy to ktoś zgłasza wniosek 

o wycięcie jednego drzewa i nie może dostać zgody, bo okres lęgowy, bo 

jest ochrona, a w lasach to nie obowiązuje? 

Pani Aleksandra Ziółkowska odpowiedziała, że są wycinane przez cały 

rok. Obostrzenia, o których wspomniał radny obowiązują lasy, na ten 

moment podpisane przez ministra środowiska Rozporządzenie o tzw. 
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dobrych praktykach, polega na tym, że dwa tygodnie przed wejściem na 

pozycje cięć niezalenie od tego czy jest to trzebież, czy zrąb, wchodzi 

osoba odpowiedzialna i jest to leśniczy bądź podleśniczy i dokonuje 

lustracji takiego terenu, zaznacza sprejem wszystkie drzewa, na których 

występują gniazda oraz dziuple, takie drzewa mają pozostać nieścięte. 

Wiadomo, że może dojść do sytuacji, kiedy zostanie coś przeoczone, 

natomiast wzrokowo staramy się wszelkie staranności dopełnić. 

Radny Józef Łastowski stwierdził, że jest dziwna polityka 

funkcjonowania lasów państwowych i nikt go w tej kwestii nie przekona.  

Pani Aleksandra Ziółkowska dodała, że może jedynie uwagi radnych 

przekazać swoim przełożonym.  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian stwierdził, że lasy 

państwowe dbają o gospodarkę, chylił czoła, ponieważ jest to 

utrzymywane na wysokim poziomie. Lasy oczywiście są wycinane, ale 

powierzchnie są zalesiane. 

Radna Janina Kamińska dopytała o kwestię, jeśli grzybiarz wejdzie na 

tereny lasu ochronnego, co w takiej sytuacji, czy zostaje nałoży mandat 

czy upomnienie? 

Pani Aleksandra Ziółkowska odpowiedziała, że zwyczajową praktyką 

na terenie naszego nadleśnictwa jest, że straż leśna zawsze poucza, 

jeżeli sytuacja przez tę samą osobę powtarzałyby się notorycznie, wtedy 

nakładany jest mandat. Wyjaśniła, że to nie jest tak, że te 4570,93 ha 

będzie objęte zakazu wstępu. Dodała, że w załączniku do projektu 

uchwały jest jasno wskazane, że nie przy każdej formie ochronności jest 

stały zakaz wstępu. Stałym zakazem wstępu objęte są ostoje, czyli 

gniazda stepowe, których mamy na terenie nadleśnictwa kilka i to jest 

500-800 metrów, więc to nie jest duża powierzchnia oraz siedliska  

i źródliska, czyli rzeki, potoki, nie same bagienka.  
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Przewodniczący komisji Wincenty Kilian podziękował za udział  

w dyskusji, następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Trzcianka o uznanie za ochronne 

lasów położonych w granicach administracyjnych gminy Trzcianka. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

Pani Aleksandra Ziółkowska i Pani Monika Bartol opuściły salę sesyjną. 

 

 -Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2023-

2035. 

Pan Krzysztof W. Jaworski przedstawił projekt uchwały. Wyjaśnił, że 

gmina czeka jeszcze na wyniki konkursów, te wyniki nie pojawiły się 

dotąd. W WPF-ie jest ważna zmiana, wprowadzamy dotację na budowę 

dróg w Białej i Straduniu, wprowadzamy ją w kwocie wysokości dotacji, 

nie wskazujemy tego pokrycia środków własnych, zrobimy to później, jak 

już będziemy więcej wiedzieć o budżecie tego i przyszłego roku. 

Informacje o wysokości tej kwoty z PIT-ów też powinniśmy niedługo 

otrzymać. 4.800.000,00 zł tyle otrzymaliśmy dotacji, natomiast jest to 

63,63% wartości całego zadania, wobec czego jeszcze wkład własny 

będziemy musieli znaleźć, aby zadanie zrealizować.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem 

uchwały. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2023 rok. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że jedną istotną zmianą w tej 

uchwale jest otrzymanie 80.000,00 zł na Szkołę Podstawową w Białej, 

na dostosowanie stołówki, program „Posiłek w szkole i w domu”. 20% to 
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wkład własny gminy, czyli 21.000,00 zł na to zadanie gmina przeznaczy. 

Reszta zmian polega na przeniesieniach w istniejącym planie. Duża 

zmiana, to uzupełnienie pierwszej transzy na oświatę, tych środków, 

których zabrakło na etapie sporządzania projektu budżetu. Wyjaśnił, że 

przychody budżetu gminy Trzcianka zostają zwiększone o kwotę 

„wolnych środków, o których mowa w art.217 ust. 2 pkt 6 ustawy” i jest to 

3.196.808,00 zł. Burmistrz poinformował, że gmina oczekuje na 

rozstrzygnięcie dwóch konkursów drogowych, wynik konkursu z BGK – 

budowa budynków mieszkalnych oraz wyniki konkursu związanego z 

ochroną zabytków. Zależy na jak najszybszym wprowadzeniu środków, 

jeśli zostaną przyznane.  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian zapytał o remont ośrodka 

zdrowia w Siedlisku, czy już coś wiadomo? 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że wystąpiono z prośbą do pana 

premiera o zwiększenie dotacji, czekamy na odpowiedź w tym zakresie. 

Poproszono wykonawców o przedłużenie swoich ofert do końca 

miesiąca. Jeśli nie będzie odpowiedzi premiera to przetarg unieważnimy 

i będziemy próbować zmienić zakres prac, tak, aby zmieściły się 

finansowo w tych dostępnych środkach.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem 

uchwały. 

- Projekt uchwały w sprawie ustanowienia nieodpłatnej służebności 

przesyłu. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że na terenie Szkoły Podstawowej 

w Siedlisku jest taka linia, która ciągnie się przez środek działki i ma ona 

zostać skablowana, chodzi o to, żeby taką służebność wbudowania linii 

w działkę ustanowić.  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 
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Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

- Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Trzcianka w rejonie wsi Górnica. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem 

uchwały. 

 

-Projekt uchwały w sprawie aktualności studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Trzcianka oraz 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem 

uchwały. 

 

-Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie gminy Trzcianka w 2023 rok. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił projekt uchwały. Dodał, że 

Program został zaskarżony przez Wojewodę i należało określić w tym 

programie jak podzielone są poszczególne kwoty, wobec czego zostało 

to dokonane. Środki wydatkowane na realizację zadań wynikających z 

programu zostały przeznaczone na: zapewnienie bezdomnym 

zwierzętom miejsca w schronisku – 119.300,00 zł, opieka nad wolno 

żyjącymi kotami – 2.600,00 zł, odławianie bezdomnych zwierząt 

35.000,00 zł, sterylizacja i kastracja zwierząt w schronisku 26.000,00 zł, 

poszukiwanie właścicieli zwierząt bezdomnych – 500,00 zł, usypianie 
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ślepych miotów – 700,00 zł realizacja umowy z lekarzem weterynarii w 

sprawie zapewnienia całodobowej opieki nad zwierzętami w przypadku 

zdarzeń drogowych – 18.000,00 zł, sterylizacja, elektroniczne 

znakowanie zwierząt – 7.000,00 zł, realizacja porozumienia z 

gospodarstwem rolnym w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt 

gospodarskich – 500,00 zł. Jednocześnie okres oczekiwania na program 

blokuje możliwośc wydawania tych środków.  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

-Projekt uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 

opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników w 

instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości ciekłych na terenie gminy Trzcianka. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że ta uchwała określa te 

wymagania jakie powinien spełniać przedsiębiorca, te wymagania jasno 

są wskazane w Rozporządzeniu Ministra Klimatu i Środowiska z dnia 16 

lutego 2023 r. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

-Projekt uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę.  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian odczytał § 1 projektu 

uchwały.  
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Pan Krzysztof W. Jaworski dodał, że rada odnosi się do tych zarzutów, 

tzn. wnosi o oddalenie skargi. Załącznikiem do projektu uchwały winny 

być wyjaśnienia przygotowane przez prawnika, natomiast nie byliśmy w 

stanie tych wyjaśnień przygotować do terminu sesji. Wyjaśnił, że ta 

skarżona uchwała jest z 2013 roku, niejednokrotnie zmieniana i te zapisy 

najbardziej niezgodne z przepisami zostały wyeliminowane ostatnio, 

mowa o pobieraniu opłaty za dochówek przy urnach, ale to zostało w 

zeszłym roku zmienione. Prokuratura podnosi szereg uwag, które w 

2013 roku były zgoła inaczej regulowane. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem 

uchwały. 

 

-Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania 

kandydatów zgłoszonych na ławników. 

Kandydatami Komisji do zespołu są: Marcin Walkowiak – 

Przewodniczący zespołu, Witold Perski – członek zespołu.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

-Projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza 

Trzcianki. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem 

uchwały. 

 

-Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2022 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy Trzcianka za 2022 rok. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem 

uchwały. 
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-Projekt uchwały w sprawie absolutorium. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem 

uchwały.  

 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVII/216/16 Rady 

Miejskiej Trzcianki z dnia 22 września 2016 r. w sprawie zaliczenia 

dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

-Projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia jej przebiegu. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił projekt uchwały. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych 

zasad umarzania, odraczania terminów spłaty, rozkładania na raty 

należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 

przypadających gminie Trzcianka i jej jednostkom organizacyjnym. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
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-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty. 

Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że Spółdzielnia 

Mieszkaniowa od samego początku funkcjonowania metody ustalenia 

opłaty za odpady od ilości zużytej wody próbuje przekonać gminę, aby 

być inaczej traktowana. Oczywiście ciężar argumentów jest słuszny, a 

część z przyczyn administracyjno-proceduralnych nie jesteśmy w stanie 

spełnić. Burmistrz przygotował uchwałę, której brzmienie, zgodne jest z 

tym, co spółdzielnia robi. Spółdzielnia rozlicza mieszkańców co miesiąc z 

zużycia miesięcznego, każdego miesiąca mieszkaniec spółdzielni 

otrzymuje inny rachunek za odpady, bo jest liczony z miesiąca 

poprzedzającego. Nasza uchwała mówi, że ten okres jest historyczny 

12- miesięczny i tak też spółdzielnia rozlicza się wobec gminy, bo taki 

obowiązek posiada, na rzecz mieszkańców robi to inaczej, aby ich nie 

karać. My proponujemy w tej uchwale, aby spółdzielnia i wszyscy 

zarządcy budynków wielorodzinnych mogli się tak co miesiąc rozliczać, 

natomiast cała rzesza domów jednorodzinnych pozostałaby przy tym 

rozliczeniu rocznym. Nie jesteśmy w stanie przeprocedować 4 tysięcy 

deklaracji co miesiąc. Dopiero teraz zamykamy temat wzywania do 

złożenia deklaracji bądź wydawania decyzji administracyjnych, tym 

osobom, które tego wezwania nie posłuchały. Zajmuje to dosyć dużo 

czasu. Ta uchwała jest obarczona taka wadą prawną, że nierówno 

traktuje ludzi, mieszkańców wielorodzinnych i jednorodzinnych 

budynków. Ustawodawca, owszem pozwala, żeby różnicować stawkę  

i moglibyśmy mieszkańcom wielorodzinnych budynków obniżyć stawkę, 

a mieszkańcom domów jednorodzinnych dać wyższą stawkę. Idąc tym 

tokiem, próbujemy uzasadnić, że możemy zrobić też tak i inaczej 

potraktować spółdzielnię. Dla spółdzielni jest to roczna różnica w 
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wysokości 50.000,00 zł, gdzie spółdzielnia do tych mieszkańców 

dopłaca, w stosunku do tego co otrzymuje. Jeśli ta uchwała wejdzie w 

życie to uderzy w gminę finansowo. Istnieje duże ryzyko, że ta uchwała 

nie przejdzie przez nadzór prawny Wojewody z tego względu, że jest 

nierówne traktowanie mieszkańców. Prawnik też jej nie opiniuje. Dla 

Burmistrza jest to wyjście naprzeciw oczekiwaniom i jego 

zobowiązaniom wobec spółdzielni, z drugiej strony spółdzielnia będzie 

podtrzymywać swoje stanowisko, że oczekuje takiej uchwały, która da 

pewność, że wejdzie w życie. Może dojść do takiej sytuacji, że 

spółdzielnia przekaże swoje stanowisko lub swój projekt uchwały, z 

którym my nie będziemy mogli się zgodzić. 

Radna Jadwiga Durejko podsumowała, że ta uchwała jest z korzyścią 

dla spółdzielni, natomiast posiada wadę prawna.  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  

 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wskazał, że jest to projekt uchwały ściśle 

związany z poprzednim projektem uchwały. Następnie odczytał fragment 

pisma, jakie spółdzielnia przekazała do urzędu, w którym wskazuje, że 

bardziej zależy spółdzielni na pomniejszeniu stawki (o 10%) z tytułu 

obsługi nieruchomości wielorodzinnych wprowadzić. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 
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Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

-Projekt uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa gminy 

Trzcianka w Stowarzyszeniu Nadnotecka Grupa Rybacka. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił członkom komisji projekt uchwały. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

-Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego 

„Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił członkom komisji projekt uchwały. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

-Projekt uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian odczytał § 1 projektu 

uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem 

uchwały. 

 

Ad 8) Sprawy wniesione do Komisji. 

Brak spraw wniesionych do Komisji. 
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Ad 9) Wnioski Komisji i ich realizacja. 

Przewodniczący Komisji Wincenty Kilian odczytał odpowiedzi na 

wnioski z dnia 22.05.2023 r. – wydruk stanowi Załącznik Nr 2 do 

protokołu.  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian zawnioskował o udzielenie 

informacji, ile jest dróg Skarbu Państwa na terenie gminy Trzcianka. 

Radna Janina Kamińska: „Proszę o usunięcie suchych drzew przy 

drodze gminnej w Siedlisku (naprzeciw hydroforni w stronę przejazdu 

kolejowego). 

Radna Janina Kamińska: „Proszę o pielęgnację drzew i usunięcie 

suchych gałęzi przy drodze wojewódzkiej nr 180 z Przyłęk do Trzcianki.” 

Formularz wniosku stanowią Załącznik Nr 3 do protokołu. 

Radna Aneta Flis: „Mieszkańcy Stobna zwracają się z prośbą o 

wytyczenie przejścia dla pieszych na drodze wojewódzkiej w Stobnie na 

wysokości zjazdu na Kotuń.” 

Radna Aneta Flis: „Przegląd drogi z płyt i uzupełnienie materiału.” 

Formularz wniosku stanowią Załącznik Nr 4 do protokołu 

Radny Zygmunt Czarny wskazał na konieczność podlewania nowych 

nasadzeń w mieście, być może worki na wodę, o które już wcześniej 

wnioskował dobrze by się sprawdziły. 

Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że takie worki zostały 

zakupione i będą montowane przy nowych nasadzeniach. 

Radny Zygmunt Czarny zapytał o teren na ulicy Orzeszkowej, który 

wcześniej służył jako parking, przez kogo został zakupiony i ogrodzony? 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że ten teren nigdy nie był 

parkingiem, była to działka. Parking będzie wybudowany przy ulicy 

Krętej, takie są plany.  
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Ad 10) Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący komisji 

zamknął posiedzenie komisji.  

 

Przewodniczący Komisji Wincenty Kilian 

 

Protokolant  Protokolant Ewelina Ćwiek            

 


